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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 

 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

 

Geachte mevrouw Munnich,  

 

 

In uw bovengenoemde brief vraagt u onze aandacht voor toekomst van de gevel van het 

voormalige kantoor van Ten Cate aan de Egbert Gorterstraat. Dit in relatie tot de voorgenomen 

nieuwbouw van de rechtbank. Hieronder beantwoorden wij puntsgewijs uw vragen. 

 

 

1. Bent u het met de VVD fractie eens dat Ten Cate van grote betekenis is geweest voor de  

ontwikkeling en de identiteit van de stad Almelo en dat toekomstige generaties 

herinneringen aan voormalige textielfabrieken moeten kunnen blijven herinneren?  

 

Antwoord: 

De firma Ten Cate is één van de textielfabrikanten die een belangrijke stempel op de 

verschijningvorm van Almelo heeft gedrukt. Het industriële erfgoed van Ten Cate leeft 

voort in de stad. Een flink aantal gebouwen is architectonisch en cultuurhistorisch van 

hoge en bijzondere waarde en daarom aangewezen als beschermd erfgoed. Het kantoor 

van Ten Cate aan de Egbert Gorterstraat is echter architectonisch niet van bijzondere 

waarde en heeft daarom geen beschermde status gekregen.  

 

2. Bent u het met de VVD fractie eens dat er in het land - en ook in Almelo als voorbeeld de 

‘Balkan gevel’ - tal van succesvolle voorbeelden zijn waar het combineren van 

nieuwbouw met inpassing van authentieke gevels de herinnering aan het verleden en 

daarmee de identiteit van een stad waarborgt? Zie voorbeelden volgende pagina.  

 

Antwoord: 

Het is zeker mooi als monumenten op een dergelijke manier kunnen worden ingepast, 

wanneer behoud van het gehele pand niet tot de mogelijkheden behoort. Zoals gezegd 

gaat het hier weliswaar om een karakteristiek pand, maar niet in die mate dat het de 

monumentenstatus heeft verdiend. De verschijningsvorm/architectuur wordt niet als 

waardevol gekwalificeerd. De mogelijkheid tot inpassen van het gebouw/de gevel is 

overigens wel op ons verzoek door de architect van het Rijksvastgoedbedrijf bekeken.  
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Zijn conclusie was dat de nieuw te bouwen Rechtbank een dusdanig specifiek ruimtelijk 

programma en logistieke randvoorwaarden heeft, dat inpassing niet mogelijk is. Ook 

stedenbouwkundig is het bestaande pand niet goed in te passen, in relatie tot entree, 

massa en straatwand.  

 

3. Bent u bereid het gesprek aan te gaan met de Rijksvastgoed dienst om de authentieke 

gevel van het voormalige Ten Cate gebouw (Egbert Gorterstraat) te behouden en te 

verwerken in de nieuwbouw van de Rechtbank Almelo? a. Zo ja, ziet u kans om dit mee 

te nemen in de te verlenen vergunning?  

 

Antwoord: 

Er zijn gesprekken gevoerd met het Rijksvastgoedbedrijf over de mogelijkheden tot 

behoud van de gevel, in relatie tot de nieuwbouwplannen. De emotionele waarde van het 

Ten Cate pand voor de stad is daarbij uitgebreid aan de orde gekomen en wij hebben het 

Rijksvastgoedbedrijf gevraagd om de behoudsmogelijkheden van de gevel te onderzoeken. 

Het Rijksvastgoedbedrijf heeft hierop het atelier van Rijksbouwmeesters ingeschakeld. 

Daarbij is geoordeeld dat de architectuur niet monumentwaardig is. Daarnaast heeft de 

nieuw te bouwen Rechtbank een dusdanig specifiek ruimtelijk programma en logistieke 

randvoorwaarden dat inpassing niet mogelijk is aldus het Rijksvastgoedbedrijf. Wij 

onderschrijven deze conclusie. 

 

Het atelier van Rijksbouwmeesters blijft overigens betrokken bij oordeelsvorming over 

behoud/hergebruik van interieur stijlkenmerken van het Ten Cate pand. Omdat dit pand 

niet is aangewezen als beschermd monument, staan ons geen middelen ten dienste om 

het behoud van de gevel publiekrechtelijk (via vergunningverlening) te borgen.  

  

4. Bent u bereid om initiatieven te ontwikkelen om de herinnering aan de voormalige 

fabriekslocatie Van Heek – Scholco (huidige locatie stadhuis) visueel zichtbaar te maken? 

a. Eerdere initiatiefnemers hebben plannen gehad om concrete uitingen te realiseren zoals 

bijvoorbeeld langs de boulevard enkele glasplaten met daarin zicht op de voormalige 

fabriekslocatie Van Heek-Scholco en bijvoorbeeld bij de naamgeving van de 

waterboulevard terug te verwijzen naar deze fabriekslocatie.  

 

Antwoord: 

Het zichtbaar maken van het verleden vormt het uitgangspunt van onze gemeentelijke 

erfgoednota. Aandacht voor de voormalige textielindustrie maakt hier onderdeel van uit. 

De Almelose erfgoedorganisaties werken momenteel ideeën uit om het erfgoed in onze 

stad beter zichtbaar te maken. Dit initiatief brengen wij onder de aandacht bij het 

platform van Almelose erfgoedorganisaties.  

 
 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 


